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راهبرد پکن
در معادلات خاورمیانه

» ابتکار« سیاست چین در قبال ایران و منطقه را 
بررسی می کند
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۱۰۰ دوست بهتر از ۱۰۰ روبل 
یک ضرب المثل روسی می گوید: شخص نباید 
بلکه  باشد،  داشته  روسیه(  پول  )واحد  ۱۰۰روبل 
خارجی  سیاست  باشد.  داشته  دوست   ۱۰۰ باید 
موفق آن نیست که مدام از شمار دوستانش در 
جامعه جهانی کاسته شود، بی آنکه توانسته باشد 
حتی بر میزان داشته هایش بیفزاید. در این صورت 
می توان تصور کرد که سیاست خارجی قفل شده 
است. اگر چنین شود باید برایش بدترین حالت 

را تصور کرد. 
سیاست خارجی عرصه تجربه  اندوزی های شگرف 
است. در این عرصه بارها و از سوی بسیاری کسان 
که خود را در اندازه بانی تغییرات تجدید نظرطلبانه 
با  مواجه  اند،  داده  قرار  المللی  بین  ساختار  در 
آن  از  می شود  می پنداشتند  که  شده اند  مواردی 
پرهیز کرد، اما به ناگاه به مواردی که نمی توان از 
تسه  »مائو  روزگاری  شده اند.  دچار  گریخت،  آن 
دونگ« رهبر ایده آلیست چین کمونیست، با تئوری 
سه جهانی خود می خواست طرحی نو در جامعه 
جهانی دراندازد. او هم خون ایدئولوژیک خود )اتحاد 
جماهیر شوروی( را بابت رویکرد تنش زدا در روابط 
خارجی اش مورد نکوهش و حتی به خیانت متهم 
به ویتنامی های در حال  نپایید که  می کرد. دیری 
جنگ با ارتش آمریکا توصیه کرد:» اگر دسته جارو 
کوتاه باشد، شما هرگز نمی توانید تارهای عنکبوت 
بسته شده در سقف را پاک کنید.« او خطاب به 
گسترش  صدد  در  که  خود  ویتنامی  هم پیمانان 
توسعه ارضی خود بودند، افزود:  اکنون تایوان از 
دسته جاروی ما دور است و همین گونه »تیو« از 

جاروی شما. 

جلال خوش چهره  سرمقاله

سخنگوی وزارت امور خارجه آمریکا در یک نشست خبری 
در پاسخ به سوالاتی درباره موضوع احیای توافق هسته ای، 
مدعی شد که ایران در این مسیر روی دیپلماسی متمرکز 
نبوده و به همین دلیل مذاکرات برای احیای توافق تا کنون 

بی نتیجه بوده است.
به گزارش ایسنا، ند پرایس، سخنگوی وزارت امور خارجه 
آمریکا در یک نشست خبری که مشروح آن در وبگاه وزارت 
امور خارجه این کشور منتشر شده است، در پاسخ به این 
سوال که رییس جمهور آمریکا چطور می تواند با توجه به 
کند که  این عمل  به  تعهدش نسبت  به  شرایط موجود، 
ایران هیچ گاه به یک سلاح اتمی دست نیابد، گفت: گذشته 
می تواند درس های زیادی به ما بدهد. از این جهت می تواند 
آموزنده باشد که ما با شرکا و متحدان مان مسیری طولانی را  
در قبال ایران طی کرده ایم. دلیل این که در نهایت، در سال 
۲۰۱۳ و ۲۰۱۴ به یک حل وفصل دیپلماتیک رسیدیم، این بود 
که با متحدان و شرکای مان در سراسر جهان همکاری کردیم 
تا فشار اقتصادی چشمگیری بر ایران اعمال کنیم. چیزی که 
در نهایت ایران را پای میز مذاکره آورد، تغییری استراتژیک 
پی  دلیلش  من  نظر  به  نبود.  ایران  ذهنیت حکومت  در 
بردن شان به این بود که تحت فشار اقتصادی زیادی قرار 

دارند.
پرایس گفت که »هدف ما این است که ایران مادامی که 
رویه اش را تغییر نداده، احساس کند که تحت فشار است.«

او با اشاره به این که دولت قبلی آمریکا سعی کرد رویکرد 
»فشار حداکثری« را در قبال ایران به کار ببندد، بیان کرد: 
واضح است که این طرح کارآمد نبود. آنچه گذشته به ما 
می آموزد این است که فشار اقتصادی زمانی بیش ترین تاثیر 

را دارد که با همراهی متحدان و شرکای مان اعمال شود.
برای  دلیل  همین  به  آمریکا  که  کرد  بیان  ادامه  در  او 
همکاری با متحدان اروپایی اش به ویژه سه کشور آلمان، 
فرانسه و انگلیس در این زمینه امتیاز قائل است و سعی 

می کند دیگر کشورهای اتحادیه اروپا و سراسر جهان ا نیز 
با خود همراه کند.

پاسخ  ادامه در  امور خارجه آمریکا در  سخنگوی وزارت 
به این که با توجه به این رویکرد دولت آمریکا نسبت به 
همکاری با متحدان و شرکایش در زمینه مسئله ایران، چرا 
آمریکا از آن ها نمی خواهد که مکانیسم ماشه را علیه ایران 
فعال کنند، گفت: این تصمیمی است که به خود شرکای 

اروپایی مان بستگی دارد.
و  تفاوت ها  درباره  دیگری  سوال  به  پاسخ  در  پرایس 
شباهت های رویکرد آمریکا و رژیم صهیونیستی نسبت به 
ایران، توضیح داد: در زمینه راهبردی اتفاق نظر کامل داریم. 
ما هر دو کاملا نسبت به این که ایران هیچ گاه نباید بتواند به 
یک سلاح اتمی دست پیدا کند، متعهدیم. این تعهد رییس 
نخست وزیر  از  که  است  تعهدی  همان  و  بایدن  جمهور 

نتانیاهو و نخست وزیرهای پیش از او شنیده ایم.

او افزود: الان بر کسی پوشیده نیست که در زمینه مسائل 
آن قدر  اسراییل  با  ما  رابطه  داریم.  تفاوت هایی  تاکتیکی 
نزدیک است که به ما اجازه می دهد مکالمات صریحی داشته 
باشیم، وقتی هم که مخالف باشیم، آن را اعلام می کنیم. ما 
به آن ها می گوییم که چطور فکر می کنیم و مسلما آن ها هم 
در بیان نظرشان تعارف ندارند. ما]آمریکا[ بر این باوریم که 
حفظ دیپلماسی کارآمدترین و پایدارترین ابزاری است که 
می توان با کمک آن مانع دست یابی ایران به یک سلاح اتمی 

شد. تمرکز ما همیشه روی آن معطوف بوده است.
پرایس با تلاش برای مقصر جلوه دادن ایران در بی نتیجه 
ماندن مذاکرات احیای توافق هسته ای در وین، گفت: این 
آن متمرکز  ایرانی ها روی  که  نبوده است  همیشه چیزی 
باشند. در واقع آن ها مرتب به توافق دبپلماتیکی که روی 
میز بوده، پشت کرده اند. این توافق، بازگشت دوجانبه به 
پایبندی به برجام بود. آن ها اخیرا در ماه سپتامبر این کار را 
کردند. این موضوع از آن موقع در دستور کار نبوده است. 
را  دیپلماسی موثرترین گزینه  داریم که  باور  ما همچنان 
پیش روی مان می گذارد اما همچنین با شرکای اسراییلی مان 

موافقیم که نباید گزینه ای را از روی میز برداریم.
او در ادامه با مطرح کردن اظهاراتی مداخله جویانه درباره 
امور داخلی ایران و با تکرار ادعای غرب مبنی بر حمایت 
نظامی ایران از روسیه در جنگ آن علیه اوکراین، گفت، » 
در مدتی که این موضوع در دستور کارمان قرار ندارد، ما 
اول از همه و بیشتر از همه، روی کارهایی متمرکز هستیم 
که می توانیم در حمایت از مردم شجاع ایران انجام دهیم 
که در سراسر ایران به خیابان می آیند، همچنین کارهایی 
که می توانیم برای مقابله با حمایت حکومت ایران از روسیه 
انجام دهیم که روسیه با آن انتقام مرگباری از مردم اوکراین 

می گیرد.«
به گزارش ایسنا، اظهارات پرایس درباره مذاکرات احیای 
توافق هسته ای در حالی مطرح می شود که ناصر کنعانی، 

سخنگوی وزارت امور خارجه ایران در نشست خبری این 
هفته اش در این باره گفت: در ارتباط با موضوع هسته ای 
نیز همانطور که بارها اعلام شده است. موضوع هسته ای 
تنها موضوع سیاست خارجی ایران نیست و توافق نیز یک 
مسئله دو جانبه است و همانطور که بارها اعلام کرده ایم 
کشوری که نقض تعهد کرده و باید پاسخگو باشد دولت 

آمریکا است.
موضوع  مورد  در  ایران  سیاست  اینکه  بیان  با  کنعانی 
هسته ای روشن است و در همان چارچوب عمل می کند، 
گفت: ما دارای آمادگی برای جمع بندی مذاکرات مبتنی بر 
بسته ای که ارائه شده است هستیم . البته همانطور که بارها 
گفته ایم ذره ای از خطوط قرمز و حقوق مردم ایران در این 
زمینه عدول نمی کنیم و این خواسته مردم ایران است و تیم 

مذاکره کننده ایران در این چارچوب عمل کرده و می کند.
کنعانی در پاسخ به این سوال که مقامات آمریکایی در 
پی تحولات اخیر در ایران در سه ماه گذشته چندین بار 
اعلام کرده اند که موضوع مذاکرات مربوط به رفع تحریم ها 
اکنون در دستور کار آنها نیست. علی رغم این ادعا سوال این 
است که آیا تبادل پیام و مذاکره بین ایران و آمریکا از طریق 
واسطه ها در حال انجام است یا نه؟ تصریح کرد: تبادل پیام 
و انعکاس دیدگاه ها به طرق مختلف بین دو کشور وجود 

دارد.
سخنگوی وزارت در پاسخ به سوالی دیگر در مورد اخبار 
مقامات  مستمر  رایزنی های  با  ارتباط  در  شده  منتشر 
آمریکایی و رژیم صهیونیستی در مورد ایران و نگاه ایران در 
این ارتباط و همچنین آخرین تحولات در حوزه مذاکرات رفع 
تحریم تصریح کرد: این که مقامات آمریکایی با مقامات رژیم 
صهیونیستی در مورد ایران گفت وگو می کنند چیز جدیدی 
نیست. متاسفانه بر اساس اسناد و شواهد سیاست خارجی 
رژیم  و  گروگان صهیونیست ها  در  ایران  مورد  در  آمریکا 

صهیونیستی است.

دومین جلسه شورای راهبری فناوری ها و تولیدات دانش 
بنیان عصر روز سه شنبه به ریاست سید ابراهیم رئیسی 

تشکیل شد.
به گزارش ایسنا، در این جلسه با موافقت رئیس جمهور 
شکوفایی،  و  نوآوری  صندوق  امنای  هیئت  تصویب  و 
میزان سرمایه این صندوق در طول سال به مبلغ ۱۰۰ هزار 

میلیارد تومان افزایش یافت تا صرف حمایت از تامین مالی 
شرکت های دانش بنیان شود.

گزارش روند اجرای قانون جهش تولیدات دانش بنیان 
مبتنی بر تصویب ۱۱ آیین نامه تکلیفی در هیئت دولت نیز 

در این جلسه ارائه شد.
در ادامه جلسه دستورالعمل های مرتبط با اعتبار مالیاتی 

سرمایه گذاری  مالیاتی  اعتبار  توسعه،  و  تحقیق  بخش 
مشترک بانکی و صندوق نوآوری و شکوفایی در شرکت های 
دانش بنیان و منع رقابت بخش دولتی با این شرکت ها به 

تصویب رسید.
رئیس جمهوری در این جلسه در سخنانی بار دیگر بر عزم 
دولت در حمایت از فعالیت های دانش بنیان، در راستای 

اجرایی سازی کامل قانون جهش تولیدات دانش بنیان تاکید 
کرد و گفت: هر گونه حمایت از این بخش در حقیقت 

هزینه نیست، بلکه سرمایه گذاری است.
دکتر رئیسی اظهارکرد: حمایت ها باید بگونه ای برنامه ریزی 
شود که به تحول و سرعت بخشیدن به فرآیند اجرایی سازی 

قانون جهش تولیدات دانش بنیان در کشور بینجامد.

تاکید رئیس جمهوری بر عزم دولت در حمایت از فعالیت های دانش بنیان

سخنگوی وزارت امور خارجه آمریکا: 

حفظ دیپلماسی کارآمدترین ابزار در برابر ایران است
اخبار

فرمانده کل سپاه: 
خطاکاران را به عاقبت سلمان رشدی ارجاع می دهم

به مقدسات  توهین کنندگان  به سرنوشت  اشاره  با  سرلشکرحسین سلامی 
مسلمانان تاکید کرد: خطا کاران را به عاقبت سلمان رشدی ارجاع می دهم.

به گزارش سپاه نیوز، سردار سرلشکر پاسدار حسین سلامی فرمانده کل سپاه 
پاسداران انقلاب اسلامی در حاشیه مراسم تکریم و معارفه فرمانده قرارگاه قدس 
نیروی زمینی سپاه درباره جسارت و اهانت نشریه مبتذل شارلی ابدو فرانسه به 
مقام مرجعیت گفت: آنها با ناتوانی و ناامیدی از اقدامات و توطئه های اخیر خود 
دست به ارتکاب کارهای ناجوانمردانه مانند همین نشریه شارلی ابدو فرانسه زده اند، 
درواقع برای برهم زدن آرامش روانی مسلمانان به مقدساتشان توهین می کنند. 
فرمانده کل سپاه با اشاره به برنامه های دشمنان برای ایجاد آشوب و تفرقه در 
کشورمان اظهار کرد: اگر دشمن احساس کند می تواند با افشاندن بذرتفرقه، آتش 
درگیری های خونین در ایران عزیز را فراهم کند یک اشتباه بزرگ در محاسباتش است 
و همانند دیگر اشتباهاتش با آگاهی مردم شکسته خواهد شد، در واقع زحمتشان 
زیاد می شود و این زحمت نتیجه ای را هم برایشان ندارد. سرلشکر سلامی در تبیین 
سرنوشت خطاکاران و توهین کنندگان به مقام مرجعیت خاطرنشان کرد: فرانسوی 
ها و مدیران این موسسه را به سرنوشت سلمان رشدی ارجاع می دهم ؛ با مسلمانان 
بازی نکنید، سلمان رشدی سی و چند سال پیش به قرآن و پیامبر اسلام اهانت و 
جسارت کرد و در مخفیگاه های مخوف پنهان شد. وی با بیان اینکه بعد از سال ها 
یک جوان مسلمان انتقام غیرتمندانه ای از سلمان رشدی گرفت و در امان نماند 
گفت: او الان کجاست ؟ چه وضعیت دارد ؟نمی دانیم ! شاید این جوان رشید را به 
شهادت برسانند یا رسانده باشند؛ اما واقعیت این است که  سلمان رشدی دیگر باز 
نمی گردد. سرلشکر سلامی در پایان با اشاره به عاقبت خطا کاران، خطاب به آنان 
تاکید کرد: الان هم این اشتباه بزرگ را مرتکب شدید اما مسلمانان دیر یا زود انتقام 
خواهند گرفت و ممکن است شما انتقام گیرندگان را بازداشت  کنید اما مردگان 
دیگر زنده نمی شوند، این درسی است برای آنان تا بدانند دیگر در هیچ نقطه عالم 

کسی جرات توهین به مقدسات مسلمانان را نداشته باشد.

»بهزاد پورسید« معاون حقوقی قوه قضائیه شد
با حکم محسنی اژه ای »بهزاد پورسید« معاون حقوقی قوه قضائیه شد.

سوی  از  حکمی  طی  قضائیه،  قوه  رسانه  مرکز  از  نقل  به  ایسنا  گزارش  به 
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای رئیس دستگاه قضا، »بهزاد پورسید« به 
عنوان معاون حقوقی قوه قضائیه منصوب شد. پورسید که فارغ التحصیل رشته 
حقوق خصوصی در مقطع دکتری است، پیش از این مسئولیت هایی همچون 
معاونت قوانین مجلس یازدهم و قائم مقامی پژوهشگاه قوه قضائیه را عهده دار 
بوده است. حجت الاسلام والمسلمین »نورالله قدرتی« نیز که دوم شهریور ۱۴۰۰ 
به عنوان معاون حقوقی قوه قضائیه معرفی شده بود، طی حکمی از سوی رئیس 

قوه قضائیه، عضو معاون دیوان عالی کشور شد.

حکم بازداشت عمران خان صادر شد
هیئت عالی انتخابات پاکستان امروز حکم بازداشت عمران خان، نخست وزیر 
سابق و دیگر رهبران ارشد حزبش را در پرونده توهین به نهادهای انتخاباتی صادر 

کرد. با این حال این حکم قابل تبدیل به قرار وثیقه است.
به گزارش ایسنا به نقل از ان دی تی وی، این پرونده بر اساس اظهارات رهبران 
ارشد حزب “تحریک انصاف پاکستان” علیه کمیسیون انتخابات پاکستان و رئیس 
کمیسیون انتخابات صادر شده است. یک هیئت چهار نفره به ریاست نثار درانی، 
یکی از اعضای هیأت انتخاباتی، روز سه شنبه حکم بازداشت عمران خان، اسد 
عمر، دبیرکل حزبش و فواد چودری، معاون رئیس جمهور را صادر کرد. اسد عمر 
در توییتر خود نوشت: کمیسیون انتخابات برای من، عمران خان و فواد چودری 
حکم بازداشت صادر کرده است. آنها به جای انجام انتخابات، خودشان به این 
وظایف مشغول هستند. عمران خان مدعی است که مقامات ارشد پاکستانی در 
پس توطئه قتل او هستند. وی تصریح کرد: این یکی دیگر از تصمیمات مغرضانه 
اعضای کمیسیون انتخابات است و ما پرونده اهانت به دادگاه را در دادگاه عالی 

تشکیل خواهیم داد.

یک عضو کمیسیون امور داخلی پاسخ داد
آیا تعداد نمایندگان مجلس در انتخابات آتی افزایش می یابد؟

یک عضو کمیسیون امورداخلی کشور و شوراها در مجلس گفت: با توجه به 
مقاومت هایی که در طول مجالس گذشته در مسیر افزایش تعداد نمایندگان 
مجلس بوده و عدم بررسی کارشناسی دقیق و نزدیک شدن به فضای انتخاباتی، 
بنده بعید می دانم طرح افزایش تعداد نمایندگان تا انتخابات مجلس آتی به نتیجه 

برسد.
احمد علیرضابیگی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به طرح اصلاح جداول حوزه 
انتخابیه و افزایش تعداد نمایندگان، بیان کرد: طرح افزایش تعداد نمایندگان 
مجلس در چندین دوره است که مطرح می شود و در واقع این امکان وجود دارد 
که هر ۱۰ سال حدود ۲۰ نفر به تعداد نمایندگان مجلس اضافه شود اما هر بار که 

این موضوع در مجلس مطرح شده بنا به دلایلی منتفی شده است، در مجلس 
گذشته نیز این طرح به واسطه اعتراض دولت که دارای بار مالی است با ایراد اصل 
۷۵ مواجه شد و از دستورکار خارج شد. علی رغم اینکه بررسی های جامعی بر روی 

این طرح صورت گرفته بود ولی دولت آن را نپذیرفت.
این مضمون در کمیسیون  با  امروز مجددا طرحی  ادامه اظهار کرد:  وی در 
امورداخلی کشور و شوراها دنبال می شود. از یک طرف این از حقوق ملت است 
که نماینده داشته و بتوانند ارتباط مستقیمی با آن برقرار کرده و مطالبات خود را از 
این مسیر مطرح کنند اما از سوی دیگر این موضوع نیازمند یک کار جامع است تا 

بتواند منافع مردم را تامین کند.

نماینده مردم تبریز در مجلس شورای اسلامی، تصریح کرد: از آنجا که در طرحی 
که امروز در کمیسیون امورداخلی کشور در حال بررسی است، از تجارب گذشته 
استفاده نشده است و از نظریات مجمع نمایندگان آنطور که باید بهره نبرده اند، 
بنده پیش بینی نمی کنم که این طرح در صحن مجلس آینده روشنی داشته باشد.
علیرضابیگی تاکید کرد: در مجلس گذشته که بر روی افزایش تعداد نمایندگان 
مجلس کار شد، جلسات مفصلی با مجمع نمایندگان برگزار کردیم اما با وجود تمام 
این بحث ها باز هم، صحن مجلس همراهی نکرد. اکنون که به سمت انتخابات 
مجلس پیش می رویم بنده احساس می کنم این طرح تحت تاثیر فضای انتخابات 

قرار خواهد گرفت و فکر می کنم که در صحن مجلس به نتیجه نرسد.
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رئیس هیئت قضائی عراق در سفر به تهران و در دیدار با
معاون اول قوه قضائیه اعلام کرد

معاون اول قوه قضاییه از صدور کیفرخواست آمران و عاملان پرونده شهادت سردار حاج قاسم سلیمانی در 
آینده ای نزدیک خبر داد و گفت: این حادثه فراتر از مسئله ساده است.

به گزارش مهر، نشست حجت الاسلام و المسلمین مصدق معاون اول قوه قضاییه با آقای »مسلم متعب 
مدب« رئیس هیئت قضائی عراق در کمیته مشترک تحقیقات قضائی به منظور پیگیری پرونده شهادت 

سردار حاج قاسم سلیمانی عصر روز دوشنبه نوزدهم دی ماه برگزار شد.
حجت الاسلام والمسلمین مصدق در این نشست ضمن تقدیر از حضور مقامات قضائی کشور عراق، گفت: 
رئیس قوه  قضاییه نیز در نامه ای خطاب به ریاست شورای عالی قضائی کشور عراق در رابطه با اقدامات این 

کشور در خصوص این پرونده تقدیر و تشکر کرده اند.
معاون اول قوه  قضائیه با اشاره به اینکه هیئت مشترک تحقیقات کشور عراق و ایران کار بسیار بزرگی انجام 
می هند، زیرا این پرونده مربوط به دو شخصیت مهم و تعدادی از یارانشان است که ناجوانمردانه در ترور به 
شهادت رسیدند، افزود: شهید قاسم سلیمانی به تعبیر مردم شریف ایران یک نفر نبود، بلکه یک ملت بود 

که جان خود را در یک ترور ناجوانمردانه تقدیم اسلام کرد.
حجت الاسلام والمسلمین مصدق با بیان اینکه ما به خواست مردم ایران مکلفیم این موضوع را پیگیری 
کنیم، خاطرنشان کرد: مدارک و مستندات این پرونده در خصوص آمران، مباشران و عاملان این جنایت قبلًا 

تقدیم کشور عراق شده است.
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به پلیس برای برخورد با 

»کشف حجاب«

 7 میلیون تومان
 حداقل دستمزد

کارمندان

سوء تفاهم های پیش 
آمده با جمهوری 

آذربایجان برطرف شد

ادعای وزیر اقتصاد درباره بودجه 1402خرم آبادی اعلام کرد محمد باقر قالیباف:

 صفحه  6


